
Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens

näringslivsutskott den 3 december 2024

Sammanträdets plats och tid
Kommunkontoret i Strömsund, sammanträdesrum Almen, klockan 13.00 –

14.00

Beslutande
Kerstin Engkvist (C), ordförande

Susanne Hansson (S)

Karin Näsmark (S)

Simon Högberg (M) tjänstgörande ersättare

Robert Gjersvold (SD)

Tomas Edin (SD) (ej tjänstgörande ersättare)

Justerare
Simon Högberg utses att justera protokollet, paragraf 25-28. Justeringen
sker digitalt.

Underskrifter

Kerstin Engkvist, ordförande

Victoria Åslund, sekreterare

Simon Högberg, justerare

Anslag/bevis
Protokollet är justerat och näringslivsutskottet publicerar det på
kommunens webbplats under perioden onsdag 18 december 2024 till
onsdag 15 januari 2025. Protokollet förvaras på kommunkansliet i
Strömsund.
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Övriga närvarande
Victoria Åslund, sekreterare

Patrik Jemteborn, enheten för näringsliv och utveckling

Peter Jemtbring, kommundirektör

Anna Backman Wikström, förvaltningschef
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Justerare

Diarienummer NLU.2023.832

§ 25 Ändringar i föredragningslistan -

kommunstyrelsens näringslivsutskott

Yrkande

Ordförande föreslår att föredragslistan fastställs.

Näringslivsutskottets beslut

Föredragningslistan fastställs.
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Diarienummer NLU.2024.812

§ 26 Information från Inlandsbanana AB
Inlandsbanan är en koncern som består av moderbolaget Inlandsbanan AB
och de två dotterbolagen Destination Inlandsbanan AB och Inlandståget AB.
Inlandsbanan AB ägs av 19 kommuner längs banan.
Dotterbolagen Inlandståget AB samt Destination Inlandsbanan AB ägs av
moderbolaget till 100 procent.

VD, Otto Nilsson berättar att Järnvägen Inlandsbanan idag är en
underutnyttjad infrastrukturanläggning i det svenska transportsystemet
vars betydelse och roll har ökat markant i takt med den gröna
omställningen i norra Sverige och det försämrade säkerhetspolitiska läget i
Europa. Banan har därmed fått en ännu viktigare roll för det civila och
militära försvaret.

För att förbättra Inlandsbanans tillgänglighet och kapacitet och möta
framtida behov behöver flera tekniska åtgärder utföras. Det handlar om att
möjliggöra högre hastigheter, öka trafiken och skapa fler mötesplatser. För
näringslivets del behövs även fler terminaler för omlastning av gods. Särskilt
i norra Sverige, där gruvnäringen är en viktig aktör, behövs åtgärder för att
öka banans bärighet. En total upprustning skulle idag kosta 11,5 miljarder
kronor. Inlandsbanan AB bjuder in marknadsaktörer för att bekanta sig med
projektet och fördjupa dialogen kring totalupprustning av Inlandsbanan.
Marknadsdagarna hålls den 11–12 december med presentationer, site visit
och gemensam middag i Östersund.

Yrkande

Ordföranden föreslår att näringslivsutskottet tar del av informationen från

Inlandsbanan.

Näringslivsutskottets beslut
Näringslivsutskottet tar del av informationen om Inlandsbanan.
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Diarienummer NLU.2023.836

§ 27 Aktuell näringslivsinformation

Kom och gick under 2024

Patrik informerar om antalet företagsstarter och konkurser under året.
Tidsintervallen är mellan 1 januari -31 oktober. Det är positivt att det är få
företag som har gått i konkurs i Strömsunds kommun.

Lokal ekonomisk analys

LEA är statistik som används för att analysera och visualisera ekonomiska
och sociala data för en specifik plats. Ett exempel visas för Frostviken.
LEA på respektive ort i kommunen håller på att tas fram. Möjligheten
kommer att finnas för andra avdelningar och förvaltningar att kunna
använda dem i passande samanhang.

Dunderklumpen 50 år

En återkoppling av firandet som skedde i Rid i jorm, Jormvattnet den 25-26
september. Det har varit positivt med både besökare från barn och vuxna
på utställningen och invigningen. Även medialt har det varit många uppslag
om Dunderklumpen som firade 50 år i år.

Förstudie för Strategiskt legacyarbete hos länets evenemangs-

aktörer

RF-SISU Jämtland Härjedalen startar ett nytt projekt för att undersöka hur
strategiskt legacyarbete kan stärka länets evenemangsaktörer. Med stöd
från Region Jämtland Härjedalen och i samarbete med Strömsund och
Östersunds kommun och Destination Östersund.

Syftet är att öka medvetenhet och kunskap om hur en strategisk planering
av evenemang kan bidra till hållbar utvecklingen och tillväxt i linje med RUS,
kommunala tillväxtplanerna och utpekade målområden.

Förstudie I och med och motvind

Syftet är att förbättra dialogen om vindkraftsetableringar. Inventera
erfarenheter från konfliktfylld kommunikation om vindkraftsutbyggnad.
Förstudien inventerar även erfarenheter från Danmark och Skottland
där utvecklingen av vindkraftspolicy har kommit längre än i Sverige.

SOT-punkt Stora Blåsjön
Containern är nu på plats i Stora Blåsjön. Den är placerad i närheten av ICA
Nära Blåsjön. Det som återstår att göras är drifttester och utbildningen eso.
Invigningen kommer att bli av efter årsskiftet.
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§ 27 fortsättning

I afton finans
Den 18 november genomfördes I afton finans. Företag erbjöds även att
delta digitalt. 10 stycken personer från näringslivet deltog.

Samverkans möten

14 november så träffades Näringslivsrepresentanter från Strömsunds
kommun och Krokoms kommunt tillsammans med Länsstyrelsens
planenhet, Strömsunds hyresbostäder och Miljö och byggavdelningen
Strömsunds kommun. En workshop med gemensamma planfrågor och
näringslivsfrågor med temat Platsattraktion genomföredes.

19 november besökte Sollefteå kommun Strömsunds kommun. Fokus är
fortsatt utbyte och samarbete mellan kommungränserna. Förslag till nästa
träff med Sollefteå kommun blir i februari 2025. Datum kollas över och
bokas in innan årsskiftet.

Teknikhuset 10 år

Den 1 december genomfördes firandet av 10-års jubileum för Teknikshuset.
Det besöktes flitigt av barn och vuxna där man kunde pröva på med olika
expriment och teknik som finns där.
Stig Engström var på plats och berättade om sitt teknikintresse som
börjades som barn. Med på en digital länk var även Tim Holmgren som
tidigare jobbat som handledare på teknikhuset och som numera jobbar på
engcon i USA.

Fellesrådet
Fellesrådet är en politisk plattform för gränsöverskridande samverkan och
utveckling i Tröndelag och Jämtland Härjedalen.
8-9 februari 2025 är det fellestemmen och möte för områdets
näringslivschefter och näringslivsutvecklare. Patrik är anmäld och kommer
att delta dessa dagar.
Strömsunds kommun erbjuds medlemskap i Fellesrådet. För Strömsunds
kommun med drygt 11 000 invånare är den rörliga delen 30 000 kr/år
sammanlagt 55 000 kr/år. Förslaget kan vara att man bjuder in Anna
Halvarsson från Fellesrådet till ett NLU och hon kan berättar mer om
Fellesrådet och ett medlemsskap. Kerstin och Susanne kollar vidare på
detta.

Järnvägsforum Norr

27-28 mars 2025 är nästa Järnvägsforum Norr i Västerbotten. En fundering
är om man ska delta tillsammans med övriga Inlandsbanankommuner. Man
kan ha gemensamt budskap men en monter tillsammans med
Inlandsbanan, Godsföretag, Försvarsmakten.
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§ 27 fortsättning

Arbetsgivarvarumärke och platsvarumärke

För att öka kommunens attraktivitet så att fler väljer att bo kvar i
kommunen, fler arbetstillfällen skapas och fler väljer att bosätta sig och
arbeta i kommunen.
Syftet är också att utveckla samarbete mellan det offentliga och det privata
för att på ett effektivare sätt arbeta med att attrahera den arbetskraft som
idag är svårrekryterad eller saknas, både hos företag och det offentliga,
samt skapa fler arbetstillfällen. I detta arbete behöver Strömsunds kommun
ett presentationsmaterial för att kommunicera en övergripande bild om
vilken verksamhet kommunen bedriver idag, vad kommunen står för och
vart kommunen är på väg med tillhörande visioner och mål.
Place Innovation Sverige AB, Luleå. Helena Karlberg Godotter kommer att
hjälpa till i det arbetet.

Paketering och Exploatering

För locka framtida företagsetableringar till vår kommun så kommer
Arkitekterna Krook & Tjäder, Monica Tjäder projektledare hjälpa till att
skapa med hjälp av arkitet en tydlig bild av exempel byggklara tomter som
gör det enklare att kommunicera med investerare, partners och andra
intressenter.

Företagsbesök och större aktiviteter

Alla datum för företagsluncherna och företagsbesöksen är bokade för 2025.
Även datum för större aktiviteter är satta för 2025.

Yrkande

Ordförande föreslår att näringslivsutskottet tar del av aktuell
näringslivsinformation.

Näringslivsutskottets beslut
Näringslivsutskottet tar del av aktuell näringslivsinformation.
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Diarienummer NLU.2023.837

§ 28 Övriga frågor
Simon lyfte frågan om hur man har för avsikt att redovisa försäljning av
industritomter. När dessa tomter iordningställdes användes pengar från
SUAB (Näringslivsenheten) när dessa nu säljs går pengarna in i kommunens
kassa. Rimligt vore att de pengar som använts för detta ändamål återförs till
Näringslivsenheten för att användas till nya projekt. 

Yrkande

Ordföranden föreslår att näringslivsutskottet tar del av informationen.

Näringslivsutskottets beslut
Frågan diskuterades och lades till handlingarna.
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